
KOULURATSASTUSKOMITEA   5/2024 
 
 
Esityslista 30.10.2024 klo 17:30 
 

• Läsnäolijat: Paula Nysten pj, Osmo Metsälä, Mari Oila, Marko Björs, Lilli Luoma, Stella 
Hagelstam ja Anna von Wendt  
 

• Kokouksen avaus ja esityslistan hyväksyminen 
 

• Talous/ Jutta 
• ensi vuodeksi budjetointia päästäisiin seuraamaan kansallisen kilpailutoiminnan tasolla  
• 10% säästötavoite ensi vuoteen – miten vaikuttaa tulevaisuuteen?  
• koulutustuotot tulee kouluratsastuksen hyväksi – Clip My Horse videoiden hankkiminen 

 
• Tuomarioikeuksien korotukset 

• ei tiedossa  
 

• Kilpailukalenteri & sarjakilpailut 
• kilpailuhakemukset suhteellisen hyvässä vaiheessa  
• Joukkue SM hakematta  
• yksi hankala viikonloppu 17-18.5, joka kovin täysi – kaksi edellistä viikonloppua tyhjää – 

Osku on yhteydessä järjestäjiin 
• WinterCup Ypäjä 11/2024, DTT & Ypäjä helmikuussa 2025 – tukee kvaaleja ja 

ikäluokkia. Tasot 11/2024 Inter A, seuraavat Inter II ja GP.  
• NH finaalien osallistujat – 5 pääsee finaaliin. Osakilpailuissa ratsastettavan 

finaaliohjelman voinee jättää pitkälti sarjan loppupäähän, jotta mahdollistetaan 
mahdollisimman laaja osallistuminen sarjoihin.  

• Aluetason nuorten hevosten luokkien lisääminen – keskusteltiin yhdistetyistä luokista 4-
,5- ja 6 -vuotiaille hevosille. Otetaan sääntöihin.  

• Future Cup – jatkossa käytetään katsastuksina suuremmalla painoarvolla ja 
osakilpailujen ajoitus sen mukaan. Kürien ratsastaminen ja niiden harjoittelu tärkeää 
ratsukon kehityksen kannalta ja erityisesti silmällä pitäen mestaruuskilpailuja. Pyritään 
pitämään osakilpailut siten, että kaksi keväällä ja yksi syksyllä – kaikkien osakilpailujen 
pisteet lasketaan ja samalla pohditaan EM-kisan vaikutus Futuren pisteytykseen? 
Osakilpailujen kürien tuki tarvitaan sponsorilta edelleen. Keskusteltiin finaalin 
tarpeellisuudesta vai palkitaanko osakilpailuista kerättyjen pisteiden perusteella esim. 
kolme parasta ilman erillistä finaalia.  

• Pohjola Grand Tour tasot; Pohjola on nostanut uusia ratsukoita mukaan tasolle ja 
tämän tehtävän ajaa. Pidetään Pohjola-sarjan Grand Tour ennallaan, mutta suositus 
että niiden yhteydessä mahdollistetaan GP:n ratsastaminen seuraavana päivänä.  
 

• NBCH 2025 
• vahvistettu Ypäjälle 25-29.6.2025  

 
• Sääntöasiat  

• ennakolta lähetetty liite ja KS2 – keskusteltiin ja sovittiin muutoksista 
• Käytiin keskustelua siitä, että ratsastaja pitää jatkuvasti kiinni kauhukahvasta, joka 

kauhukahva itsessään sallittu. Jatkuva kiinnipitäminen tulee arvioida yleisvaikutelmassa 
sitä alentavana seikkana.  



• hevosen hyvinvointi / hyvinvointituomari – odotellaan tarkempia linjauksia SRL:ltä/ 
FEI:ltä, mutta ilmeisen selvää, että hevosen hyvin vointi tulee aina huomioida ja 
huomioidaankin ratsukon arvostelussa  
 

• Tuomareiden palautekyselyn yhteenveto ja ajatukset sen johdosta   
• suurin ongelma etenemiselle on ratsastuskokemuksen / edellytettyjen tulosten puute -> 

päätettiin tietyistä helpotuksista sääntöihin tämän osalta  
• pyritään aktivoimaan tuomareiden omaa aktiivisuutta etenemisen osalta  
• koearvostelut palautettava viimeistään 1 kk kuluessa sen tekemisestä – 

kilpailukohtaisen koearvostelijoiden määrän alentaminen tarvittaessa tai useamman 
koearvostelujen vastaanottajan käyttö  

 
• Koulutus  

• Sovittu IVK 1.jakso 8-9.2 ja 2.jakso 5-6.4 Ypäjälle kouluttajat? 
• Yhdistetty IIIK ja III-kurssi & skaalantarkastus, selvitetään paikkaa  
• GP-tason koulutus  
• Nuoret hevoset koulutus  
• Siirtyminen paperittomaan arvosteluun – koulutusta tulee järjestää sekä tuomareille että 

sihteereille  
• kouluttajapalaveri vielä loppuvuoden aikana 

 
• Lajiseminaari, Teams  

• alustavasti 10.12. 2024 klo 19.00 – vahvistetaan vielä lopullinen ajankohta 
 

• Tehty valitus:  
• valitus toimitettu ao. henkilöille tiedoksi 
• komitealla ei varsinaista kurinpitovaltaa 
• käydään vielä keskustelu ao. henkilöiden sekä paikalla olleen stewardin kanssa  

 
• Seuraava kokous – palataan tarkemmin päivämäärään  

 
• Kokouksen päättyminen klo 20:20  


